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P r o t o k ó ł  Nr XXXIV/17 
z sesji Rady Gminy Skoroszyce 

z dnia 01 grudnia 2017 r. 
 

   Przewodniczący Rady Gminy Skoroszyce Henryk Sokołowski w obecności 13 
radnych ( w sesji nie uczestniczyły radna Czesława Gmyr i radna Janina Rogalińska) 
otworzył sesję, przywitał wszystkich zebranych i zaproponował porządek obrad, do 
którego nie wniesiono uwag i propozycji zmian. W obradach uczestniczyli również 
dyrektorzy placówek oświatowych Gminy Skoroszyce, jak na liście obecności. 
 
Zatem porządek  został przyjęty w następującej kolejności: 
 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Interpelacje radnych. 
4. Informacja z pracy Wójta za okres od poprzedniej  sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości. 
8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Skoroszyce za rok 

2016/2017 wraz z informacją Dyrektorów Szkół o aktualnej sytuacji w szkołach      
w gminie.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zgody na zawarcie umowy dzierżawy i umowy 
najmu  na okres kolejnych 3 lat. 

10. Przedstawienie i dyskusja nad projektem WPF i projektem budżetu gminy  na 
2018 rok. 

11. Odpowiedzi na interpelacje. 
12. Zapytania i wolne wnioski. 
13. Zakończenie sesji. 
 
Ad 2 
 
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Ad 3 
 
I n t e r p e l a c j e  r a d n y c h: 
 
Radny Winnik – czy będzie zrobione jeszcze w tym roku lustro na drodze 
powiatowej do Mroczkowej, otrzymaliśmy odpowiedź ze Starostwa, że lustro 
będzie, ale czy jeszcze w tym roku ? 
 
Radny Bryła – droga na Os. Zacisze w Chróścinie. Droga do osiedla zrobiona jest 
tylko częściowo, jest wielki szum wśród ludzi, że tylko kawałek, a co będzie dalej, 
że wszystko tylko do Chróściny, a na Zacisze niewiele. 
 
- mieszkańcy ulic: Kasztanowa, Sportowa, Stawowa proszą o kamień na swoje 
drogi, bo są w tragicznym stanie, czy mogą liczyć na poprawienie swoich dróg ? 
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Radny Jagusz -  chodnik w Brzezinach, jego pierwsza część obok boiska sportowego 
zapada się, zgniły stare szalunki. Prosi o interwencję w Starostwie w tej sprawie, 
aby na odcinku dwóch metrów poprawiono ten chodnik, 
 
-  3 lampy w Brzezinach zostały zamontowane, ale wynikło jakieś nieporozumienie, 
bo  nie wszystkie są odwrócone,  tak jak wcześniej było mówione, w takim razie  
będę wnioskował o jeszcze 2 lampy, które będą zwrócone na boisko i plac zabaw, 
 
- wykonawca, który czyścił rzekę, zabłocił drogę gminną, złożył deklarację na 
piśmie, że ją oczyści, do tej pory tego nie zrobił, a droga  po której jeżdżą na 
żwirownię , jak to błoto wyschnie, to są tylko tumany kurzu, że nic nie widać. Poza 
tym wnioskowałem kilkakrotnie o nową nawierzchnię na tej drodze do żwirowni, bo 
łatanie dziur nic nie daje, po chwili są rozjeżdżane dużymi pojazdami. 
 
 Ad 4 
 
Informacja p. Wójt z działalności za okres od ostatniej sesji tj. 27.10.2017 r. 
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Sprawozdanie z działalności Wójta Gm. Skoroszyce od 30.10.17 r. do 30.11.17 r. 

Szanowni Państwo, P. Przewodniczący, Radni, Sołtysi, Pracownicy samorządowi, 
przedstawiam Państwu sprawozdanie z działalności Wójta w czasie od ostatniej sesji tj. 
30.10.17 r. po dziś dzień. 

30.10.17 r. 

• Podpisałam umowę z R. Biela na wykonanie przebudowy ul. Radziechowskiej            
w Sidzinie- budowa chodnika wzdłuż ul. Radziechowskiej (część 1.), realizacja od 
6.11.17 r. do 30.11.17 r., cena brutto 105 000 zł. 

• Zamówiłam dostawę 25 t mieszanki granitowej dla m. Czarnolas na utwardzenie dr na 
cmentarz, cena 1. transportu 950,00 zł  

• Zawarłam umowę dotacji celowej w wys. 2 819,99 zł na realizację zadania 
polegającego na dokończeniu budowy boksów dla psów na terenie schroniska             
w Konradowej pomiędzy Gm. Nysa, a Gm. Skoroszyce. 

• Zawarłam umowę ze Zb. Kładów na konserwację gruntową rowów melioracyjnych na 
terenie Gm. Skoroszyce: 

Pniewie- 1 400 mb, 

St. Grodków- 220 mb, 

Skoroszyce- 300 mb, 

Brzeziny- 933 mb, 

Czarnolas- 720 mb, 

Makowice- 600 mb, 

Giełczyce- 200 mb. 

Cena brutto: 26 238,00 zł, termin 31.10.17 r. 

• Zawarłam umowę na wykonanie konstrukcji stalowej trybuny dla Klubu Sportowego 
Ogrodnik Chróścina z Grzegorzem Tokarczykiem, Tarnowiec 35 A, cena 3 000 zł 
brutto. Termin 3.11.17 r. 

4.11.17 r. 

Odbyło się spotkanie integracyjne KGW z terenu Gm. Skoroszyce zorganizowana przez 
GOK. 
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6.11.12 r. 

• Zleciłam dostawę mieszanki granitowej do miejscowości St. Grodków na kwotę 950 
zł brutto (dr do T. Marca), do Sidziny na kwotę 950 zł brutto- ul. Os. Słoneczne, do 
Chróściny na kwotę 1 900 zł- ul. Kasztanowa.  

• Zawarłam umowę z Damianem Kubickim na wykonanie robót polegających na 
dostawie i montażu okna i drzwi zewnętrznych w budynku świetlicy w Chróścinie, 
cena 5 659,47 zł brutto, termin do 8.12.17 r. 

• Zawarłam umowę z A. Pierzgą na wykonanie utwardzenia nawierzchni kostka 
brukową typu Piccolo pod wiatą rekreacyjną w Skoroszycach o pow 80 m2, cena 
7 380,00 zł brutto, termin 17.11.17 r.  

• Zleciłam Firmie Adampol, A. Pierzga, Sidzina wykonanie usługi polegającej na 
walcowaniu frezowiny na dr nr 19/1 w Chróścinie, kwota 258,00 zł. 

7.11.17 r. 

• Zawarłam umowę z Dawidem Krupą na wykonanie robót budowlanych polegających 
na remoncie dr gm nr 104450 O, dz nr 388 i dr wewnętrznej, dz nr 400 – dr dojazdowa 
na cmentarz w Makowicach, dot wymiany nawierzchni żwirowo-gruntowej na kostkę 
betonową. Realizacja od 6.11.17 r. do 20.12.17 r., koszt 98 400 zł brutto. 

• Zawarłam umowę z D. Krupą na wykonanie zadania pn.”Przebudowa dr wewnętrznej 
w Mroczkowej- etap 1., dz nr 123 i 121”. Termin od 6.11.17 r. do 20.12.17 r. Kwota 
73 830, 00 zł brutto. Cena ta ustalona została na dr negocjacji, w wyniku której 
nastąpiło obniżenie wynagrodzenia do kwoty całkowitej 73 830,00 zł brutto z kwoty 
78 000,00 zł brutto. 

• Do 17.11.17 r. nastąpi sfrezowanie pnia drzewa w Sidzinie wraz z nasadzeniem lipy 
drobnolistnej, wykonawca Józef Zdunek, cena 500,00 zł netto+VAT. 

• Mieszkańcy Os. Tumbewa wystąpili o wprowadzenie na osiedlu strefy zamieszkania. 
Bezpieczeństwo to ważna sprawa zwłaszcza w obliczu zachodzących na osiedlu 
kolizji drogowych, dlatego strefa zamieszkania zostanie wprowadzona. Termin - do 
końca 1. kwartału 2018 r. 

8.11.17 r. 

W Chróścinie odbyło się spotkanie przedstawicieli GASPOL z mieszkańcami w sprawie 
zaopatrzenia w gaz płynny wykorzystywany do ogrzewania budynków. 

10-12.11.17 r. 

Odbyły się gminne obchody Święta Niepodległości: 

• 10.11.17 r. Uczestniczyłam w uroczystościach w szkole w Sidzinie i w Skoroszycach, 
więcej na facebooku. 

• 10.11.17 r. Na zaproszenie Wojewody Opolskiego A. Czubaka uczestniczyłam            
w uroczystości w Urzędzie Wojewódzkim, na której postanowieniem Prezydenta RP 
A. Dudy zostałam odznaczona Brązowym Krzyżem Zasługi za zasługi dla Państwa      
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i obywateli poprzez spełnianie czynów przekraczających zakres zwykłych 
obowiązków, więcej na facebooku. 

• 11.11.17 r. na zaproszenie Ks. Proboszcza M. Ruczaja we mszy św. sprawowanej za 
Ojczyznę połączonej z patriotycznym śpiewaniem. Dziękuję Radnym, Sołtysom, 
Pracownikom samorządowym, Mieszkańcom Chróściny i Gm. Skoroszyce za 
świadectwo patriotyzmu biorącym udział w tej podniosłej uroczystości. 

• 12.11.17 r. uczestniczyłam na zaproszenie Klubu Seniorów w wieczornicy 
poświęconej Odzyskaniu Niepodległości. 

14.11.17 r. 

Spotkałam się z przedstawicielami banków (obrót bezgotówkowy, bankomaty, obniżenie 
opłat). 

15.11.17 r. 

• Obrady Zarządu Oddziału Pow. OSP, w Niwnicy msza św. w intencji wszystkich 
strażaków z pow. nyskiego. Dn. 13 maja 2018 r. powiatowe obchody Dnia Strażaka    
w Gm. Skoroszyce.  

• Otrzymałam info od Wojewody Opolskiego o wstępnej liście rankingowej w sprawie 
dofinansowania w ramach programu rozwoju gm i pow infrastruktury dr na lata 2016-
2019, występujemy o dofinansowanie na przebudowę drog w Makowicach, 
zakwalifikowani na 18 miejscu na 40 miejsc, 18,9 pkt, wnioskowana kwota 
dofinansowania 870 291 zł, środki z budżetu deklarowane 972 633 zł, ogółem wartość 
projektu 1 842 924 zł. 

16.11.17 r. 

• Odbyło się spotkanie z dyrektorami naszych placówek oświatowych. Włączenie szkół 
w aktywne życie społeczności lokalnej sołectw. 

• Spotkanie Zw. Gm. Śl. Opolskiego- gminę reprezentował Przew. RG H. Sokołowski.  

• W godzinach popołudniowych uczestniczyłam w Gali Biznesu, więcej na facebooku 
Starostwa Nyskiego. 

18.11.17 r. 

Rada Rodziców Przedszkola w Sidzinie zorganizowała zabawę andrzejkową, z której zysk 
został przeznaczony na doposażenie przedszkola. Dziękuję za zaproszenie. Działalność 
pro publico bono.  

20.11.17 r. 

Przebudowa dr gm Czarnolas dz nr 326 i 522, zabezpieczenie 9 000 zł na dok niezbędną 
do złożenia wniosku o dofinansowanie śr z budżetu woj. opolskiego dla realizacji zadań 
określonych w ustawie o ochronie gruntów rolnych i leśnych. 

21.11.17 r. 
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• Zebranie zarządu OSP. Wyniki przeglądu operacyjno – technicznego  jednostek: 

w KSRG: Chróścina 5 miejsce, Makowice 12 miejsce na 52 jednostki, 

wyłączone z KSRG: St. Grodków 4 miejsce, Skoroszyce 6 miejsce, Sidzina 7 
miejsce, Czarnolas 9 miejsce.  

• Wywiad w Radiu Nysa. 

22, 23, 24.11.17 r. 

Obradowały komisje stałe, odpowiednio rolna, budżetowa, oświatowa. 

27.11.17 r. 

• Spotkanie u Wojewody Opolskiego A. Czubaka w sprawie obchodów związanych       
z uczczeniem Żołnierzy Wyklętych, obecność Prezydenta RP, termin 29.09.18 r. 

• Spotkanie info- konsult. w LGD NKJiG poświęcone naborowi środków w zakresie 
przedsięwzięcia „Promocja kultury i produktów lokalnych”. 

 

Informacje ogólne 

1. GDDKiA- powiadomiono o zakończeniu nasadzeń 5 lip drobnolistnych w Sidzinie 
(alejki lipowe i ul. Sportowa) oraz 7 klonów kulistych przy Pomniku Poległych           
w Skoroszycach. 

2. Zapraszam do Skoroszyc do Pawilonu Sportowego 15.12.17 r. na spotkanie 
realizujące zadanie programu „Powrót do korzeni” z MBO. 

3. W DK w Sidzinie 17.12.17 r. o godz.16.00 jasełka, degustacja potraw wigilijnych, 
kolędowanie (grant).  

4. Wiata w parku w Skoroszycach ukończona. 

Szanowni Państwo,  

dziękuję za wszelaką pomoc, za wsparcie, za każde dobre słowo, za lajki i gratulacje te 
wyrażane wprost i te na facebooku Gm. Skoroszyce. Znam wagę i doceniam Państwa 
wsparcie, ono motywuje do działania, tym bardziej WSZYSTKIM bardzo, bardzo dziękuję. 

 
Do przedstawionej informacji pytania zadali: 
 
Radny Kaczmarczyk – w sprawie ceny za odpady. Wydaje mi się, że w przetargu na 
odbiór śmieci był zapis i gwarancja, że stawka na odpady nie będzie podwyższana, 
przynajmniej na czas trwania umowy. Nikt nie może tego zrobić, chyba, że my 
sami. A teraz dowiadujemy się, że stawka ma być 12,50 zł, to jak to się ma jedno    
z drugim, proszę mi to wytłumaczyć, 
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Zastępca Wójta p. Rudkowski – na taką prognozę ceny za odpady mają wpływ 
różne czynniki, między innymi zmieniła się znacznie opłata marszałkowska, gdzie 
cena za odpady zmieszane wzrosła ze 120,00  na 140,00 i ma tendencję zwyżkową. 
Co roku ta opłata marszałkowska będzie wzrastać. W naszej umowie jest zapis, że 
cena może wzrosnąć tylko w przypadku, kiedy będzie prawne uzasadnienie.  Jest  
to taki przypadek w tej sytuacji, co się przekłada na wzrost opłaty na jednego 
mieszkańca, z tym, że dyskusyjne jest to, że jeśli opłata marszałkowska wzrosła     
o 20,00 zł  + VAT, dlaczego Gmina Nysa sugeruje  podnieść cenę na przyjęcie 
odpadów o 100,00 zł. Z tym nie zgadzają się gminy zrzeszone w Regionalnym 
Centrum Gospodarki Odpadami, które podpisały kilka lat temu porozumienie 
międzygminne. W tym porozumieniu został określony tryb zmiany ceny 
przyjmowania odpadów. Niestety Burmistrz Nysy   i Prezes EKOM-u nie mieli wiedzy 
na temat podpisanego porozumienia. Zrobili to wbrew obowiązującemu 
porozumieniu, nie wiadomo z jakich wyliczeń wynikła taka kwota. Zarządzenie       
w tej sprawie Burmistrz Prudnika zaskarżył do Wojewody Opolskiego                       
o uchylenie tego zarządzenia, czekamy na rozstrzygnięcie. Póki co, otrzymaliśmy 
zawiadomienie o zmianie ceny za odpady, ale nie otrzymaliśmy żadnych 
wytycznych co do nowych stawek. W umowie z EKOM-em jest zapis o ewentualnej 
zmianie ceny, jeśli wynika to z przepisów, ale nie mamy żadnej informacji od firmy 
o zmianie cen na przyjmowanie odpadów, za które obecnie płacimy ryczałtowo.  
 
Radny Kaczmarczyk – ale może nam grozić podniesienie opłaty, mimo zawartej 
umowy, boję się, że kolejny raz znowu coś wzrośnie, bo ustalono coś na górze,       
a dotyczy wszystkich mieszkańców, 
 
Radca prawny p. Dziadkiewicz - są to niuanse natury prawnej. Nie zawsze musimy 
się zgodzić na zmianę umowy, gdy zmienią się warunki prawne niezależne od woli 
partnerów co do umowy. Nie jest przesądzone, że musimy się na to zgodzić, bo 
każdej ze stron przysługuje zaskarżenie umowy, ale na tym etapie jest jeszcze za 
wcześnie, aby o tym mówić, bo w umowie nie mamy zapisu o automatycznej 
zmianie ceny, jest to kwota ryczałtowa na razie jesteśmy bezpieczni.  
 
p. Rudkowski – w praktyce można tak powiedzieć, że wrzuca się odpady  do dziury,  
a wzrosła cena za składowanie odpadów. Może taka cena wzrosnąć, jeśli ma 
uzasadnienie, a w podpisanym porozumieniu międzygminnym jest mowa o tym, że 
EKOM może podwyższyć cenę nawet co roku o wskaźnik inflacji i wzrost opłaty 
marszałkowskiej. Taki zapis w porozumieniu jest logiczny i zrozumiały. Uważam, że 
ta cena wynikająca ze wzrostu opłaty marszałkowskiej o 20,00 zł jest uzasadniona, 
ale nie tak, jak to jest proponowane o 100,00 zł przez Gminę Nysa, bo nie ma 
uzasadnienia ekonomicznego. Każda podwyżka musi mieć kalkulację do tej ceny, 
nie można sobie dowolnie tego proponować gminom, 
 
Radny Kaczmarczyk – myślę, że jak już teraz są takie zakusy, to wcześniej, czy 
później to wejdzie w życie, bo jedna gmina Skoroszyce nie będzie się 
przeciwstawiać, przecież nie pójdziemy do Sądu sami, 
 
p. Dziadkiewicz – myślę, że jak najbardziej trzeb byłoby pójść z tym do Sądu, bo 
nie można w trakcie umowy tak drastycznie czegoś zmieniać, 
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przew. RG – coś z tą ustawą o odpadach dzieje się źle, bo przecież to my ustalamy 
opłatę dla mieszkańca, w naszym przypadku to 9,00 zł, a nikt nam nie będzie 
narzucał wielkości opłaty, nie chcemy się na to godzić, 
 
p. Rudkowski – cena taka wynikła z wyliczenia wg propozycji wzrostu opłaty, czyli 
czysta matematyka, 
 
p. Dziadkiewicz – matematyka z dużym zaokrągleniem, dlatego sądzę, że  nie ma 
zgody na podniesienie wynagrodzenia dla prezesów, oczywiście ma to przełożenie 
na wynagrodzenia, ale dlaczego aż takie, to musiałoby wynikać                              
z dokładnego wyliczenia, żaden Sąd nie przyzna im racji, bo to musi być jasno 
określone, 
 
Przewodniczący – przedstawił informację ze spotkania na Zgromadzeniu Związku 
Gmin Śląska Opolskiego. Spotkanie było poświęcone głównie sprawom zakupu 
energii. Nasza gmina również uczestniczy w Grupie Zakupowej. Całą sprawę 
prowadzi bezpłatnie Gmina Strzelce Opolskie. Analizowano również projekty zmian 
w sądach i samorządzie gminnym, nie są to zmiany korzystne dla nas, wręcz 
przeciwnie, niewiele będziemy mieli do powiedzenia, jako rada. 
 
Na tym zakończono dyskusję. 
 
Ad 5 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, 
nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie. Przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXXIV/251/2017 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
uchwalenia  wieloletniej prognozy finansowej. 
 
Ad 6 
 
Projekt zmian w budżecie był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany, nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały  
i poddał pod głosowanie. Przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXXIV/252/2017 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2017 rok. 
 
Ad 7 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, 
nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
gło9sowanie, przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXXIV/253/2017 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
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Ad 5 
 
Przewodniczący – powiedział, że informacja o realizacji zadań oświatowych Gminy 
Skoroszyce za ubiegły rok szkolny 2016/2017  była omawiana na wszystkich 
komisjach. W sesji uczestniczą dyrektorzy naszych placówek oświatowych, można 
zatem zadawać bezpośrednio pytania państwu dyrektorom, oraz porozmawiać          
o problemach i rozwiązaniach w sieci szkół. 
Na początek poprosił p. dyrektor Zespołu Szkolno – Przedszkolnego z Chróściny        
o przedstawienie sytuacji w świetle nowych przepisów oświatowych 
wprowadzonych od września br. 
 
p. Krystyna Kozera – przedstawiła dane liczbowe w poszczególnych oddziałach 
oraz przedszkolu, dane o korzystających ze świetlicy i stołówki szkolnej. 
Przedstawiła również problem, który wynikł po ostatniej kontroli p. poż. w 
placówce. Zgodnie      z nowymi przepisami pożarowymi, przedszkole nie jest 
zlokalizowane prawidłowo ze względu na długą drogę ewakuacyjną, maksymalna  
długość drogi ewakuacyjnej może być odległość do 20 metrów, u nas jest to ponad 
30 metrów. Dalszym działaniem będzie zlecenie ekspertyzy  obiektu, która będzie 
przeprowadzona przez rzeczoznawcę, a następnie dalsze działania zgodnie z 
wykonaną ekspertyzą, 
 
Przewodniczący – zapytał o realizację programu w klasie VII, jak jest prowadzony, 
czy od I klasy do VII, 
 
p. Kozera – program jest prowadzony do klasy VII i VIII osobno. Nowa podstawa 
programowa  z 2017 roku obejmuje klasy I, IV i VII, z tym, że klasa IV będzie już do 
VIII, a klasy VII na 2 lata czyli dla VII i VIII, 
 
Radny Kaczmarczyk – zapytał, czy p. dyrektor ma skalkulowane wydatki na nowe 
pracownie, bo dużo obiecywano, że będą środki na wyposażenie i wszystko będzie 
bardzo pięknie, a jak to teraz wygląda oraz sprawa zakwestionowanej drogi 
ewakuacyjnej dla przedszkola, co teraz należy zrobić, ile to będzie kosztować ? 
 
p. Kozera – za wykonanie ekspertyzy trzeba liczyć około 6 000,00 netto, to trudno 
określić teraz, zależy od tego, jak ekspert podejdzie do sprawy modernizacji 
przedszkola w budynku. Idealnym rozwiązaniem byłoby umiejscowienie przedszkola 
na parterze budynku i z osobnym wejściem. 
Jeżeli chodzi o wyposażenie pracowni, to na razie potrzebnych jest ok. 10 000,00 
zł, ale docelowo będzie na pewno o wiele więcej, 
 
p. Kosecki – przedszkole w Chróścinie przenoszone było do budynku szkolnego        
w 2006 r., wówczas obowiązywały inne przepisy p. poż., a rozporządzenie w tej 
sprawie wydane przez Minister Edukacji jest z 2015 r. Będzie nam trudno 
dostosować na mocy obecnych przepisów funkcjonowanie w tej formie przedszkola, 
ale zrobimy wszystko aby tak było. 
 
Następnie przewodniczący poprosił o zabranie głosu p. Annę Harasiuk dyrektora 
Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Sidzinie. 
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p. Harasiuk – powiedziała, że w Sidzinie od tego roku szkolnego funkcjonuje Szkoła 
Podstawowa ośmioklasowa, filia z klasami I – III w Makowicach, oddział   
przedszkolny  w Sidzinie i oddział przedszkolny w Makowicach. Razem jest 102 
uczniów. Zwiększyła się ilość uczniów dojeżdżających tj. z Makowic dojeżdża 14 
uczniów, z Giełczyc 7 uczniów. Na tę chwilę baza szkolna jest przygotowana, 
natomiast na pewno będziemy potrzebować w przyszłym roku szkolnym 
wyposażenia pracowni fizyko –chemicznej i biologicznej. Drugi rok szkolny 
uczestniczą w projekcie unijnym, w ramach tego projektu jest wiele wyjazdów 
edukacyjnych oraz korzystają z wielu pomocy naukowych zakupionych z tego 
projektu. Jeżeli chodzi o program nauczania dla klas VII i VIII to został podzielony 
trzyletni program gimnazjum na dwa lata tych klas, 
 
Radny Kaczmarczyk – jeśli klasy ósme i trzecie gimnazjum pójdą jednocześnie do 
szkoły średniej, czy program dla tych uczniów będzie taki sam ? 
 
p. Harasiuk – nie będzie, gdyż po ósmej klasie uczniowie będą realizować nowy 
program czteroletni dla szkół średnich, natomiast gimnazjaliści będą kończyć 
trzyletni program, 
 
Radny Kaczmarczyk – chodziło mi bardziej o poziom wiedzy po tych szkołach, czy 
taki sam po ósmej i po gimnazjum, 
 
p. Harasiuk – założenia są takie, że ma to być takie samo, a jak będzie, to 
zobaczymy, 
 
Radna Słowiak – czy dzieci z Makowic, Giełczyc i pewnie też z Sidziny miałyby jakąś 
szansę na dożywianie ? 
 
p. Harasiuk – w Sidzinie nie tak dawno było realizowane dożywianie uczniów, 
korzystaliśmy z kuchni przy sali parafialnej, były dowożone obiady z Niemodlina      
w formie cateringu, wówczas w pierwszym roku stołowało się ok. 20 uczniów,         
w następnym 10 i coraz mniej, więc byliśmy zmuszeni zrezygnować. Ponadto 
stawka była ok. 5,50 zł, co nie było tanie w porównaniu z innymi stołówkami.         
W szkole nie ma możliwości otworzenia stołówki szkolnej, bo nie ma na to miejsca    
i przepisy są bardzo rygorystyczne nie pozwalałyby takowej otworzyć, jedynie 
można byłoby to uczynić w domu parafialnym, 
 
Radny Kaczmarczyk – a czy przedszkole mogłoby gotować dla szkoły ? 
 
p. Harasiuk – przedszkole nie ma tzw. mocy przerobowej i   nie ma te na tyle  
miejsca, aby uczniowie mogli przyjść i zjeść, bo sale, w których jedzą posiłki 
przedszkolaki służą im  na zajęcia, po zjedzeniu posiłków, więc tylko ewentualnie 
catering, ale to wiązałoby się z zakupem naczyń jednorazowych, za które kosztem 
musieliby być obciążeni rodzice, a to na pewno nie mały koszt. Gdyby stołowało się 
ok. 40 uczniów, to codziennie powstawałyby góry plastików, ale największa 
przeszkodą w tym, to jak wspomniałam przepisy Sanepid-u, gdzie jest obwarowanie 
co do przewożenia posiłków. Jest też kwestia ilości korzystających z posiłków. 
Obserwując dzieci, widzę, że mało przynoszą swoich kanapek, ale za to od rana 
jedzą chipsy. W chwili obecnej dzieci dojeżdżających z Makowic mamy 
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czternaścioro, w przyszłym roku w filii w Makowicach będzie ośmioro dzieci            
w klasach I – III i przedszkolny oddział zamiejscowy, 
 
p. Kosecki – w obecnych przepisach oświatowych jest zapis, że oddział 
zamiejscowy przedszkola może funkcjonować, ale tylko w tej samej miejscowości, 
w naszym przypadku nie będzie mógł funkcjonować, w związku z tym jeżeli 
utrzymamy dalej filię z ósemką dzieci i oddziałem zamiejscowym przedszkola, to 
nie wiem jakie to będą koszty dla budżetu. W klasie I w przyszłym roku szkolnym 
będzie dwoje dzieci, a jest również zapis w ustawie, że klasa I nie może być 
łączona z inną klasą. Klasa II ma liczyć troje uczniów i klasa III również troje. 
Nawet gdybyśmy połączyli te klasy, to i tak zgodnie z podstawą programową nie 
wszystkie lekcje mogłyby być łączone, 
 
Radny Kaczmarczyk – to przy ośmiorgu uczniów w klasach I – III, ilu trzeba byłoby 
zatrudnić nauczycieli ? 
 
p. Kosecki – tyle samo jak przy pięćdziesięciu uczniach, musi być taka sam liczba. 
Reasumując tę wiedzę należy powiedzieć, że gdybyśmy utrzymali filię                    
w Makowicach z ośmiorgiem uczniów i oddziałem przedszkolnym, to musielibyśmy 
podjąć uchwałę o utworzeniu przedszkola z dyrektorem od września 2018 roku, bo 
tak stanowią obecnie przepisy. Dlatego Szanowna Rada musiałaby się zastanowić      
i podjąć konkretne działania w temacie sieci szkół w gminie od nowego roku 
szkolnego. Co z filią w Makowicach, bo utrzymywać to co obecnie, z jeszcze 
mniejszą liczbą uczniów, to chyba nie jest racjonalne i dobre. Patrzę w stronę 
radnej z Makowic i Sołtysa, jak podejdą do tej trudnej sprawy, 
 
Radna Słowiak – wszystko ma swój kres, więc utrzymywać szkołę przy ośmiorgu 
uczniów, to chyba nie jest dobre i gospodarne, wiem, że są to ogromne koszty, 
 
p. Mendrala – Sołtys Makowic – nie wiem czy będziemy za likwidacją nawet przy 
tak małej liczbie dzieci, nie wiem czy ludzie na to pójdą, można było przecież 
utrzymać ośmioklasową szkołę,  
 
Radny Kaczmarczyk – trzeba być realistą, jak można było tworzyć ośmioklasową 
szkołę przy dwudziestu uczniach, jakie to byłyby koszty ? 
 
p. Harasiuk  - pracowałam w Makowicach przez 20 lat i dopóki był sens, to 
walczyliśmy o tę szkołę, ale teraz nie widzę w obliczu nowych przepisów takiej 
możliwości, tym bardziej, że już w trakcie obecnego roku szkolnego jedno dziecko 
przeszło do Sidziny z Makowic dobrowolnie i to nie jest koniec, bo mam sygnały, że 
będą następne. Ponadto jest udowodnione, że człowiek to istota stadna                  
i w większej grupie dzieci lepiej się rozwijają, są bardziej aktywne, rywalizują ze 
sobą, co jest bardzo pozytywne, 
 
Radna Juśkiewicz – daje się zauważyć pełną akceptację dzieci Makowickich przez 
dzieci z Sidziny, dobrze się razem czują, a na potwierdzenie tego trzeba 
powiedzieć, że to uczeń z Makowic jest przewodniczącym szkoły.  
 
p. Harasiuk – mogę potwierdzić, że dzieci z Sidziny bardzo dobrze przyjęły dzieci    
z Makowic, bardzo się zintegrowały. Uczniowie są bardzo zadowoleni, że jest duża 
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sala gimnastyczna, czego w Makowicach brakowało, daje się zauważyć zdrowa 
rywalizacja pośród uczniów. 
Korzystając z okazji i z tego miejsca chciałam podziękować bardzo państwu 
radnym, p. Wójt, pracownikom samorządowym za nowe dwie kotłownie w szkole      
i w przedszkolu jest ciepło i bezpiecznie. 
 
Nie było więcej dyskusji i pytań do p. Harasiuk, zatem przewodniczący podziękował 
p. dyrektor z Sidziny i poprosił o zabranie głosu p. Mariusza Marfianego dyrektora 
Zespołu Szkół w Skoroszycach, 
 
p. Marfiany – powiedział, że w skład Zespołu Szkół wchodzi wygasające Gimnazjum 
Szkoła Podstawowa i Przedszkole, którego jeden oddział mieści się w budynku 
szkoły. Po wygaśnięciu Gimnazjum przewiduje się, że liczba uczniów klas I – VIII 
będzie wynosiła ok. 240 uczniów, a przedszkolaków ma być ok. 90. 
Podstawa programowa klas VII i VIII jest tak pomyślana, że jest i będzie 
realizowany program trzyletniego gimnazjum przez dwa lata klasy VII i VIII. Zatem 
uczniowie przebywają w budynku b. długo, mają po siedem lekcji, a w roku 
przyszłym będzie jeszcze więcej, bo po osiem lekcji. Jest to bardzo duże 
obciążenie dla uczniów. Program, uważam jest bardzo przeładowany i trudny. 
Jeżeli chodzi o kadrę nauczycielską, to po dwóch latach  może zabraknąć etatów 
dla 4 nauczycieli. W szkole jest dożywianie, cały czas było, ze stołówki korzysta ok. 
100 uczniów, dowozy odbywają się sprawnie, biblioteka działa b. sprawnie, 
dokupujemy nowe książki w tym przede wszystkim lektury.  
Chcę powiedzieć, że znacznie poprawiły się średnie ocen egzaminów zewnętrznych, 
nie mamy się czego wstydzić. Obecnie nasze Gimnazjum pod względem ocen jest 
na trzecim miejscu w powiecie, to bardzo dobre miejsce. Jeżeli chodzi o oceny 
uczniów w poszczególnych klasach, to zwiększyła się liczba uczniów wyróżnionych, 
aż o 19%, spadła liczba godzin nieobecności na zajęciach lekcyjnych. 
W ubiegłym roku szkoła brała udział w 28 konkursach, z tego w 16 uczniowie dostali 
się do finałów wojewódzkich i 2 do finałów ogólnopolskich. W ogólnopolskim finale 
PCK udział wzięła uczennica Gimnazjum Natalia Kmiecik, która znalazła się            
w szesnastce najlepszych w Polsce, ostatecznie została sklasyfikowana na 9 
miejscu,  oraz w finale ogólnopolskim z matematyki uczeń Gimnazjum Bartosz 
Brzeźny wziął udział w ogólnopolskim konkursie, był wśród 180 uczniów z tego 
samego rocznika. Uczeń ten ma nadzwyczajne zdolności matematyczne i  wiele 
nagród w wielu konkursach z tego przedmiotu. 
Udział Bartosza w konkursie zaowocował tym, że to u nas w szkole odbędą się 
ogólnopolskie warsztaty matematyczne, gdzie przez kilka dni nauczyciele będą 
prowadzić zajęcia matematyczno – przyrodnicze z młodzieżą w grupach 
tematycznych. Trenerzy w ciągu roku szkolnego odwiedzą nas sześciokrotnie. 
Sukcesy sportowe w różnych dyscyplinach są również obecne w naszej szkole, 
można je prześledzić na stronie naszej szkoły. 
Kolejną ważną sprawą realizowaną w szkole to są projekty unijne, jeden 
realizowany jest wspólnie ze szkołą w Chróścinie, nie ma tyle wyjazdów, co           
w szkole w Sidzinie, ale są bardzo ważne ponieważ otrzymujemy w ramach tych 
projektów wiele pomocy dydaktycznych, co nas satysfakcjonuje, uczniowie mogą 
pracować na nowoczesnym sprzęcie.  Następnym projektem realizowanym w szkole 
jest Projekt ERAZMUS PLUS, który polega na wymianie uczniów między sześcioma 
państwami, w najbliższym czasie dwoje uczniów i dwoje nauczycieli wyjeżdża za 
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granicę na wymianę, w grudniu wyjadą do Niemiec, a w lutym przyszłego roku 
będziemy gościć  młodzież z tych państw w naszych domach. 
Prowadzimy nadal projekt e-Szkoła, gdzie jest prowadzony elektroniczny 
dzienniczek ucznia, cieszący się dużym uznaniem, szczególnie wśród rodziców. 
Chciałbym zwrócić uwagę na fakt zachowania bezpieczeństwa w budynkach 
oświatowych, a to wiąże się z kosztami, ponieważ są kilkukrotne zalecenia              
z Sanepid-u związane właśnie z tą kwestią. Dlatego występuję do państwa radnych 
o zabezpieczenie środków w budżecie na te cele, bo bezpieczeństwo naszych 
uczniów jest dla mnie najważniejsze. 
Na zakończenie powiedział, że w dniu 13 grudnia br.  Szkoła będzie gościć ponad 40  
dyrektorów placówek szkół z naszego rejonu, miejsce  spotkania wyznaczyła          
p. wizytator. Będzie to szkolenie z zakresu realizacji projektów i z zakresu 
bezpieczeństwa. Na zakończenie wystąpienia poprosił o pytania. 
 
Radna Słowiak -  zapytała, czy w szkołach jest problem z narkotykami i alkoholem, 
oraz czy uczniowie nie są zmęczeni tymi projektami, bo tego jest dużo, mają też 
wiele lekcji dodatkowych, co na to również rodzice, 
 
p. Marfiany – co do narkotyków i alkoholu nie ma oficjalnych zgłoszeń tych 
problemów i uważam, że jest duża poprawa w tym zakresie wśród młodzieży 
szkolnej. W szkole prowadzi się wiele akcji w tym zakresie. Jeżeli chodzi               
o projekty, to na pewno jest to duże obciążenie dla uczniów, staramy się 
urozmaicać i uatrakcyjniać te zajęcia, żeby młodzież była tym zainteresowana, 
mamy nadzieję dotrwać do końca tych projektów. 
 
p. Harasiuk – jest to na pewno trudne, bo dzieci szybko się nudzą, ale też plusem 
jest to, że nie są to typowe zajęcia szkolne, ale np. robotyka, zajęcia metodą 
aktywną np. z przyrody, czy matematyki lub inne podobne, dlatego w Sidzinie nie 
ma większego problemu z frekwencją na zajęciach. 
 
Nie było więcej dyskusji. 
 
Przewodniczący podziękował dyrektorom za przedstawienie sprawozdania z tego, 
co w szkołach w gminie się dzieje, jest to bardzo ważne. 
Patrząc na sprawę pod innym kątem, chcę powiedzieć, że nie spodziewałem się, że 
będziemy znowu przeprowadzać reforme oświatową w gminie,  bo to co było, 
funkcjonowało dobrze, ale nic nie poradzimy, musimy teraz w tym być, 
uczestniczyć i przeprowadzać, ale patrzę z niepokojem na to, co nas czeka jako 
samorządowców, bo z programami dyrektorzy sobie poradzą, ale jeśli chodzi           
o organ prowadzący, który będzie musiał podołać wyzwaniu, jakim będzie 
doposażenia nowych gabinetów, wcześniej, gdy było gimnazjum, nie było aż takich 
problemów, a w chwili, kiedy będą już funkcjonowały trzy ośmioklasowe szkoły 
zapewne te wydatki będą znacznie większe niż obecnie. Chodzi mi o to, żebyśmy 
się przyjrzeli, co można zrobić  w tym kierunku, żeby z czasem  nie obudzić się z 
problemem, że 80% budżetu będzie musiało być przeznaczone na oświatę. Myślę, 
że jakieś odważne decyzje trzeba zacząć podejmować, bo na pewno będą wydatki 
coraz większe. 
 
Radny Kaczmarczyk - ja też uważam, że sprawy oświaty są bardzo ważne,            
a jeszcze teraz, kiedy trzeba się pogodzić z faktem reformy, nie przez wszystkich 
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chcianej  i akceptowanej, ale nie ma innego wyjścia, jeśli jedni tracą, to inni 
zyskują, tak jest u nas, bo gdy skończy się gimnazjum, to w szkołach w Chróścinie     
i Sidzinie cieszą się, bo uczniów przybywa. 
Chodzi mi jeszcze o inną kwestię, czy państwo zwracacie uwagę uczniom na 
podstawowe sprawy wychowania, czyli dzień dobry, przepraszam, dziękuję, ja 
wiem, że to kwestia wychowania w rodzinie, ale jeśli w domu tego nie uczą, to 
może chociaż w szkole, 
 
p. Harasiuk – tak my dostrzegamy również ten problem, zwracamy uczniom uwagę, 
ale co należy zrobić jeśli to też matka ucznia się nie kłania i nie widzi w tym 
problemu.  
 
Na tym zakończono dyskusję na temat oświaty w gminie. 
 
Ubyli radni: Krzysztof Bryła, Jan Filas, Marcin Rzepka. 
 
Ad 9 
 
Projekt uchwały w sprawie przedłużenia dzierżawy gruntów na okres kolejnych 
trzech lat był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, nie 
było pytań zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
glosowanie.  
Przyjęto jednogłośnie 11 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXXIV/254/2017 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
umowy dzierżawy i umowy najmu na okres kolejnych 3 lat. 
 
Ad 10 
 
Zanim przystąpiono do omawiania projektu budżetu gminy na przyszły rok, 
przewodniczący powiedział, że planuje kolejną sesję, a ostatnią w tym roku na 
dzień 21 grudnia br. do dnia 14 grudnia, czyli 7 dni przed sesją radni otrzymają 
projekt uchwały w sprawie Profilaktyki i Przeciwdziałaniu Alkoholizmowi. Poprosił   
o zapoznanie się z projektem uchwały, ewentualne pytania kierować do                   
p. kierownik GOPS-u,   a na sesji p. kierownik będzie jeszcze raz przedstawiać 
dokładnie sprawę. Chciałby, aby ten Program został uchwalony właśnie na sesji 
budżetowej, żeby można było już rozpocząć zapisane w nim zadania. 
 
W sprawie projektu budżetu na przyszły rok przewodniczący powiedział, że 
wszystkie komisje bardzo pozytywnie oceniły projekt budżetu. Zawartych jest 
wiele zadań, które miejmy nadzieję będą wszystkie realizowane. Poprosił p. Wójt             
i p. Skarbnik o krótkie przybliżenie zagadnień i wypowiedź, czy są zadowolone        
z projektu budżetu, 
 
p. Wójt – ja jestem bardzo zadowolona z tego projektu,  ale już wiem, że ile bym 
nie zrobiła, to i tak  jest za mało. Mieszkańcy oczekują remontów dróg, 
dodatkowych punktów oświetleniowych, ja to rozumiem.  Nie da się zrobić 
wszystkiego naraz. Zapewniam Państwa, że choć niektóre zadania potrzebują 
czasu, to o żadnym nie zapominam i z  p. Skarbnik jesteśmy zadowolone z tego 
projektu, ale jak słyszę nie cała Rada jest zadowolona,  
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Radna Słowiak – ja mogę powiedzieć co myślę. Moim zdaniem taka lampa, jaka ma 
być przy cmentarzu w Skoroszycach, mogłaby  być przy cmentarzu w Makowicach, a 
także  potrzebna nam jest lampa koło świetlicy, bo w tym miejscu jest bardzo 
ciemno. Koszt nie byłby na pewno duży, bo jest przy świetlicy słup. Zgłaszam to     
w wolnych wnioskach, bo być może po pierwszym półroczu przyszłego roku będą 
jakieś oszczędności, to polecam ten wniosek pod uwagę, bo tam przechodzi wiele 
ludzi, a jest ciemno, 
 
p. Wójt – na barki samorządu nakłada się wiele spraw, które dotychczas były 
prowadzone przez innych, a przez to z budżetu gminy będzie wydawanych więcej 
środków.. Żeby posłużyć się przykładem mogę przekazać państwu wiadomość           
z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji, że w roku 2018 partycypacja 
rządu w naszym funduszu sołeckim będzie na poziomie 28%, a nie jak dotychczas 
40%, więc jak prosto można wyliczyć, to będzie  12% mniej do budżetu. Tak się 
dzieje w wielu sprawach,  jesteśmy zaskakiwani wiadomościami, że  dotacje będą 
mniejsze niż przewidywano. Gmina wykonuje zadania rządowe, za tym idą środki, 
ale tych środków jest  mniej, zatem większe   wydatki z naszego budżetu.  
Odnosząc się jeszcze do oświetlenia w Brzezinach. Nie można upominać się, że 
trzeba zamontować lampę skierowaną na posesję, twierdząc i uzasadniając to tym, 
że  osoba jeździ do pracy jak jest ciemno, wraca również jak jest ciemno. Ta 
lampa miała oświetlać plac, który   w 2018 roku będzie placem zabaw dla dzieci,    
a dowiedziałam się, że ta lampa została skierowana na podwórko osoby fizycznej.  
Następna rzecz, otrzymuję od mieszkańców wiele petycji w sprawie wykonania  
nowych dróg, a szczególnie takich, gdzie np. wybudowane są dwa nowe budynki,    
a po drogiej stronie jest pole orne.  Mieszkańcy oczekują wybudowania nowej 
drogi, nowego oświetlenia, bo  to obowiązek gminy. Ja rozumiem, że takie są 
oczekiwania  i ludzie chcą mieszkać w godnych warunkach, ale w pierwszej 
kolejności należy zaopatrzyć w nawierzchnię te ulice, gdzie mieszka większa ilość 
mieszkańców. Takie zasady  stosuje się nie tylko w naszej gminie, w innych także. 
Zwracam się do państwa radnych, abyście rozmawiali ze swoimi wyborcami na 
temat pozyskiwania środków  z zewnątrz, robimy w tej materii, co można. Wiecie 
Państwo przecież, że nie każda droga może być współfinansowana ze środków         
z zewnątrz, bo ustalone są wyśrubowane kryteria. Nie podnosimy podatków,            
a potrzeby są coraz większe i musimy sobie z tego zdawać sprawę. Nie chcę 
również, żeby to źle zabrzmiało, bo przecież w budżecie jest przewidziane 30% 
środków na inwestycje i to nie jest mało, więc jeszcze raz podkreślę, że jest to 
bardzo doby budżet, wszyscy staramy się o to, żeby było jak najlepiej i jak 
najwięcej wykonać inwestycji, żeby nam wszystkim żyło się coraz lepiej. Widzę, że 
nasze działania są dobrze  odbierane przez mieszkańców, bo potwierdzeniem może 
być chociażby lajkowanie na facebooku. Są też czasem  głosy krytyczne. Dlatego   
proszę  państwa o przekazywanie wiadomości sowim wyborcom skąd się biorą 
środki, skąd są pozyskiwane i na co wykorzystywane. 
 
Radny Jagusz – powiedział, że nie widzi sensu postawienia tej lampy przy 
cmentarzu w Skoroszycach, bo inicjatywa obywatelska wypłynęła bardzo późno od 
mieszkańców i księdza ze Skoroszyc, komu będzie się oświetlać, przecież po ciemku 
tam nikt nie chodzi. Jak dowiedzą się ludzie z Brzezin, że Skoroszyce mają w polu 
oświetlenie, to też będą pisać do gminy i uważam, będą mieli rację. Druga sprawa, 
byłem przeciwny przejmowaniu parku w Skoroszycach, a tam teraz też ciągle jakiś 
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problem. Co sobie w Skoroszycach ubzdurają, to już zgłaszają i mają. Komu ta 
lampa będzie służyła, skoro cmentarz jest oddalony o jakieś pół kilometra od wsi. 
Droga na ulicy Piaskowej w Skoroszycach też została wybudowana dla kilku 
budynków,  a w Brzanach od wielu lat nawet rzeka nie była czyszczona porządnie, 
nie mówiąc     o lampach. Nie wiem, czy w tej sytuacji tej  będę interweniował z 
tym człowiekiem w Brzezinach w sprawie lampy, gdzie skierowana jest na 
podwórko, bo tam wiecznie błoto i nic nie widać. Ze śmieciami na cmentarzu nie 
mogli się uporać,  a lampę chcą od razu, 
 
Radny Kaczmarczyk – tak jak radny Jagusz uważam, że będzie koncert życzeń          
z tymi lampami z  innych parafii. Kiedyś przed laty było tak, że Rada Gminy 
przeznaczała na kościoły co roku po 5 000,00 zł, może warto się zastanowić, czy nie 
wrócić do tego, może w innej formie, ale skoro dajemy jednym, to dlaczego 
pomijać innych, 
 
p. Wójt – jest to jakiś pomysł. Ale jeszcze w sprawie oświetlenia, ja wiem, że to 
jest inicjatywa rady parafialnej i księdza proboszcza, którzy po kolejnej kradzieży 
na cmentarzu postanowili zwrócić się do wójta o zamontowanie lampy, jakoby 
miałoby uchronić przed kolejnymi kradzieżami. Ksiądz zachęcał aby wpisywać się 
na listę pod petycją, otrzymałam pismo z 260 podpisami, to mnie przekonało, żeby 
umieścić zadanie w budżecie, Ludzie tego chcą, oczekują. To mieszkańcy naszej 
gminy.  Wszystkiego umieścić w budżecie się nie da, wiecie państwo o tym 
doskonale. Jeśli wpłyną wnioski z innych miejscowości, to będziemy badać 
możliwości i zajmiemy się też sukcesywnie tymi, które wpłyną. 
 
Radny Jagusz – ale ludzi z innych miejscowości to drażni, że tylko w Skoroszycach 
dzieje się najwięcej, a sprawą lampy kierował ksiądz proboszcz, bo osoba 
duchowna ma większe przebicie i posłuch, 
 
Przew. RG – ja na początku też nie do końca byłem za tą lampą przy cmentarzu, bo 
to trochę szalony pomysł, ale okazało się, że ksiądz zaczął wreszcie coś budować     
i na cmentarzu buduje ładną ścieżkę przez środek, wejście główne na cmentarz 
będzie wreszcie od frontu, czyli od drogi i parkingu, więc ta lampa oświetli wjazd, 
kawałek cmentarza i kawałek parkingu. Nie widzę tutaj żadnej złej woli, bo ksiądz 
zebrał podpisy, a pani Wójt znalazła środki w budżecie, nie widzę tu nic złego, 
 
Radny Kaczmarczyk – ale dlaczego mieszkańcy Skoroszyc tylko czegoś żądają od 
gminy, a nie umieją sami zorganizować środków, tak jak to się zadziało                 
w Makowicach z wybudowaniem parkingu przy nowej drodze na cmentarz, parafia 
poskładała się razem z księdzem i wybudowali, a tutaj tylko żądają  gotowego. 
 
Radny Winnik – w Mroczkowej jest mały kościół, który wymaga remontu dachu, na 
który zbieramy już 3 lata, mamy zabytkowe obrazy, które niszczeją poprzez 
zalewanie deszczami, co mamy w tej sytuacji zrobić ? 
 
p. Wójt – jeżeli chodzi o dach, jego remont, to można pisać wniosek                      
o dofinansowanie ze środków unijnych, trzeba tylko wyjść z taką inicjatywą, 
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Radny Jagusz – z tego co się orientuję, to poprzedni proboszcz Makowic i Brzezin 
wystarał się o środki unijne na remont dachu i ogrodzenia, więc można, tylko 
trzeba chcieć, 
 
Przewodniczący – zawsze byłem przeciwny łączeniu spraw kościoła i świeckich, bo 
wytwarza się niebezpieczna granica, co można, a co trzeba. 
 
Nie było więcej dyskusji. 
 
Ad 11 
 
Na interpelacje odpowiedziała p. Wójt Barbara Dybczak 
 

1. Radna Cz. Gmyr- skate park zaopiekowany; kosze opróżnione, 
liście zgrabione, trawa wykoszona, teren przygotowany do zimy 
staraniem m.in. szkoły w Chróścinie i Zakładu Budżet. 

2. Ul.Równa w Chróścinie wyrównana, dziury zasypane, ul. Róż 
także, ul. Os. Słoneczne w Sidzinie tłuczeń uzupełnił 
nierówności, nawierzchnia wyrównana, teren wokół skweru      
w Giełczycach wyrównany. 

3. Radna A. Słowiak- wykonawca wyłoniony, zadanie podjęte, 
dziękuję Parafii Makowickiej za współpracę i włączenie się      
w inwestycję poprzez zaopiekowanie terenu kościelnego 
budową parkingu przy cmentarzu. 

4. Radna Gmyr- sprawa nowego parkingu przed garażami, gdzie 
kierowcy tirów parkują auta, blokując innym korzystanie z tego 
miejsca. 

Według art. 49 ustawy Prawo o ruchu drogowym zabrania się postoju m.in.: Na obszarze 

zabudowanym, pojazdu lub zespołu pojazdów o dopuszczalnej masie całkowitej 

przekraczającej 16 t lub o długości przekraczającej 12 m, poza wyznaczonymi w tym celu 

parkingami. 

W związku z powyższym jeśli samochód ciężarowy przekracza długość 12 m – nie może 

parkować na parkingu przy ul. Szkolnej. Sprawę należy zgłosić Policji pod nr 997.  

Ponadto, jeśli nie ma się pewności czy samochód przekracza czy też nie 12 m długości– 

każdorazowo możemy sprawę zgłośnić na policję. Służby przyjadą i zbadają sprawę. 

Nadto sprawa została zgłoszona do serwisu internetowego pn. Krajowa Mapa Zagrożeń 

Bezpieczeństwa, aby miejsce to objąć patrolem policyjnym.  
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2. Radna Rogalińska- sprawa zastoisk wody przy posesji nr 53 przy l. Powstańców 

Śl. 

Pismem zwrócono się do Starostwa Powiatowego w Nysie - Wydziału Drogownictwa 

ponownie z prośbą o rozwiązanie sprawy zastoisk wody i zalewania posesji nr 53 

wodami opadowymi z drogi powiatowej nr 1543 O, ul. Powstańców Śląskich                      

w Skoroszycach, poprzez przeprowadzenie zabiegów konserwacji i udrożnienia 

studzienek kanalizacji deszczowe. Pismo do wiadomości otrzymała radna Rogalińska 

oraz mieszkańcy posesji. 

 

3. Radna Juśkiewicz- w sierpniu bieżącego roku wystąpiono do Starostwa 

Powiatowego w Nysie - Wydział Drogownictwa z prośbą o zamontowanie lustra 

drogowego na skrzyżowaniu drogi gminnej nr 104446 O (ul. Powstańców)        

z drogą powiatową nr 1537 O (ul. Rzadziechowska) – nie z drogą wojewódzką. 

W odpowiedzi otrzymaliśmy informację, że został przygotowany i skierowany do 

Komisji Bezpieczeństwa i Organizacji Ruchu Drogowego projekt organizacji 

usytuowania lustra.  

4. Radny Jagusz – Młynówka na odcinku wsi Brzeziny- zostały wyczyszczone 

skarpy i pogłębione dno, prace obejmowały odcinek 10 km od Więcmierzyc po 

Skoroszyce. 

5. Uwaga P. Sołtys z Brzezin w sprawie drzew wzdłuż drogi powiatowej 

ustosunkowywałam się do tej kwestii na poprzedniej sesji. 

 
 
Ad 12 
 
 
Radna Malec – w dalszym ciągu źle są zrobione pobocza na drodze powiatowej ze 
Skoroszyce do Giełczyc, strach się po nie poruszać, 
 
 
p. Wójt – ja też to widzę, zgłaszałam to wielokrotnie, ale nie ma odzewu, tak jest 
jak się wykonuje drogę tanią metodą, bez porządnych poboczy, będę monitorować 
jeszcze raz, do skutku 
 
Sołtys Brzezin p. Dorota Witos - droga gminna wzdłuż Brzezin przy rzece jest 
przerośnięta, prosi o ścięcie poboczy, żeby woda z drogi mogła spływać do rzeki, 
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– prosi również o interwencje w Starostwie w sprawie naprawienia dziur na prawym 
pasie drogi powiatowej w stronę Brzezin, bo jest naprawdę w kilku miejscach 
niebezpiecznie, tak są wielkie dziury w drodze, oraz również ścięcie poboczy przy 
rzece, aby woda mogła  również swobodnie spływać do rzeki, 
 
p. Wójt – jeżeli chodzi o drogi powiatowe, to już wiele zostało powiedziane, 
ilekroć występuję o remont tych dróg, trudno o  akceptację p. Starosty, nie 
przekłada się to na wsparcie radnej powiatowej, która jest w zarządzie. 
 
Radna Słowiak – zgłaszam sprawę legalizacji gaśnic w świetlicach, bo                    
w Makowicach nie było dawno legalizacji. 
 
p. Wójt – wszystkie gaśnice ze świetlic zostały zaopiekowane, mam za tę 
legalizację rachunek, jeśli nie było tej gaśnicy w świetlicy wtedy, to jej nie ma na 
wykazie. Sprawdzę to. 
 
Radny Kaczmarczyk – zwrócił się do p. Marty Tarczyńskiej dyrektora Ośrodka 
Kultury z prośbą, aby pomyśleć w przyszłości o napisaniu jakiegoś programu 
unijnego dla mieszkańców Starego Grodkowa. Mieszkańcy bardzo się napracowali 
przy dożynkach gminnych, miało być jeszcze 10 000,00 zł na organizację, nie 
doszły, więc może w ramach rekompensaty za trud włożony w przygotowania 
dożynek gminnych, 
 
p. Wójt – we wrześniu przyszłego roku Stary Grodków będzie podejmował 
Prezydenta Rzeczpospolitej Polskiej, a to największy honor. 
 
Radny Jagusz – zauważyłem, że w projekcie budżetu na 2018 rok są 
zarezerwowane środki na plany zagospodarowania przestrzennego, czy mogę liczyć, 
że wreszcie plan dla Brzezin będzie załatwiony, 
 
p. Wójt – myślę, że będzie już w niedługim czasie poddany do uchwalenia, 
wszystkie dotychczasowe wnioski otrzymywałam pozytywne, więc nie powinno być 
już problemów z jego zatwierdzeniem, tym bardziej, że wielokrotnie był 
szczegółowo omawiany, są tylko uwagi co do planu w Makowicach, szczegóły 
wyjaśni pracownik merytoryczny, 
 
p. Serotiuk – wzięło się to stąd, że w tym pierwszym planie w treści uchwały 
zabrakło jednego symbolu, a znalazł się on na załączniku graficznym. W związku          
z tym, że nie było spójności między treścią, a rysunkiem, nadzór uchylił uchwałę    
w  części dot. tego symbolu. Dlatego powtarzamy całą procedurę od początku, 
 
Radny Kaczmarczyk – czy to znaczy, że jeśli naniesiemy symbol, to już będzie 
wszystko w porządku ? 
 
p. Serotiuk – tak, wtedy będzie współgrało jedno z drugim, 
 
Radna Fornalik – czy już jest ustalona data dożynek gminnych, 
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p. Wójt – w związku z tym, że w drugą sobotę września nie odbędą się uroczystości 
związane z upamiętnieniem Żołnierzy Niezłomnych, ponieważ odbędą się one         
w dniu 29 września przyszłego roku z udziałem Prezydenta Rzeczpospolitej Polskiej, 
dlatego chciałam zaproponować datę na dożynki gminne właśnie 9 września. Jest to 
moja propozycja i chciałabym ją z państwem na następnej sesji przedyskutować, 
bo nie ma w tej chwili żadnego radnego z Chróściny. Gdyby tak było, wówczas 
wszystkie uroczystości udałoby się połączyć, nie wchodząc z nikim w konflikt, 
 
Radny Kaczmarczyk – ale jest to sprawa gospodarza dożynek gminnych i Chróścina 
musi się wypowiedzieć, jak oni to widzą, 
 
Przewodniczący – uważam, że propozycja p. Wójt jest bardzo dobra, myślę, że na 
najbliższej sesji podyskutujemy na ten temat z zainteresowanymi. 
 
Nie było więcej dyskusji i innych spraw, a wobec wyczerpania wszystkich tematów 
z porządku obrad, przewodniczący zamknął sesję Rady Gminy o godz. 1300. 

 
  
Protokolant:        Przewodniczący obrad: 
Barbara Janik-Zawada          Henryk Sokołowski 
 
 
 
 
 
 
 
 


